
 
 

 
 

 

Atskaite par dalību COPA – COGECA darba grupā 

KLP darba grupā 

16.03.2018. Briselē 

 

1. Diskusija ar Peeter Bascou (EK), par jauno KLP modeli pēc 2020 

Ekoshēma - var būt finansēta no pirmā vai otrā pilāra, tā būs dalībvalstu izvēle. Ir iespējamas divas 

pieejas maksājuma noteikšanai - kompensējoša pieeja (ieguldījumu un zaudējumu) vai balstīta uz 

iniciatīvas atalgošanu (lielāks atbalsts, kas ne tikai nosedz izdevumus, bet arī nedaudz dod peļņu).  

Lai risinātu dažādas problēmas, dalībvalstis varēs izvēlēties un mērķēt atbalstus dažādām grupām.  

Stratēģiskajā plānā būs jāizvēlas mērķis samazināt siltumnīcu gāzu emisiju. Tas, kādus pasākumus 

izvelēsies, būs dalībvalstu lēmumi.  

Indikatori - tas ir kaut kas saskaitāms un ietekmējams, piemēram, cik jaunie zemnieki, kādi zemnieku 

ieņēmumi, protams, ņemot vērā izņēmumus (sausumi, lietavas, embargo). Ekoshēma brīvprātīgi. 

Bioloģiskie lauksaimnieki arī nākotnē pēc definīcijas zaļi, bet jebkuri noteikumi jaievēro, kā jebkuram citam. 

Šobrīd EK domā, kā nodrošinās ikgadējā budžeta izmantošanu, ja būs brivprātigās shēmas pirmajā pilarā. 

Šobrīd nav plānots no tiešmaksājumiem 30 % no zaļināšanas naudu dalīt prom. Jautajums ir par to, cik 

liels vispār bus budžets.  

Uz jautājumu par maksājumu izlīdzināšanu atbildēja - ka to cik daudz izlidzinās maksājumus izlems 

valstu vadītāji.  

 

2. COPA –COGECA sagatavotie komentāri uz EP Dortmana ziņojumu 

Komentari Dortmana ziņojumam ir, balstoties uz esošo organizācijas pozīciju.  

 

3. Aktualitātes saistībā ar diskusiju par KLP  

19.03 ir Ministru padome, kurā piedalicies Cogeca Prezidents Magnusons. 

4 punkts Ministru diskusijā ir par konverģenci, un no Baltijas un Polijas šajā jautājumā ir stingra nostāja. 

Pretī LTO (Nīderlande) ir stingrā nostājā. COPAs nostāja nav par flat rate (vienāds maksājums), jo tas 

nozīmētu pilnīgu aplokšņu izmaiņu. Saka, ka jāturpina konverģence tāda ir COPAs pozīcija.  

Agiinfo tiks ievietota tikai biedru informācija, vēstules.  

Jāaizsūta informācija Paulo par to kādi ir mūsu maksājumi, jo viņi saka ka mēs tiksim lidz 90% līmenim. 

Nākamā sanāksme 5. aprīlī. 
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